
 1 

RÖSZKE KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELİ-TESTÜLETE  
6758 Röszke, Felszabadulás u. 84. Tel: 573-030 
 
7/2012. KT. 

Jegyzıkönyv 
 
Készült Röszke Község Képviselı-testületének 2012. április 18-án, szerdán, 17.00 órai kezdettel 
megtartott rendes, nyílt ülésérıl.  
 
Napirendi pontok elfogadása     32/2012.(IV.18.)Kt.h.  3. 
 

Tárgy      Határozat /Rendelet  Oldal 
 
1./ Beszámoló a Szeged Kistérség Többcélú Társulása  
Szociális Szolgáltató Központ tevékenységérıl.  33/2012.(IV.18.)Kt.h.  3. 
 
2./ Röszke Község Önkormányzatának 2011. 
     évi zárszámadása.      5/2012.(IV.18.)Ör.  5. 
  
3./ A 2011. évi pénzmaradvány „felhasználása”  34/2012.(IV.18.)Kt.h.  5. 
  
4./ Könyvvizsgálói munkaprogram jóváhagyása, 
     könyvvizsgáló díjazásának megállapítása  35/2012.(IV.18.)Kt.h.  6. 

  
5./ A 2012. évi közbeszerzési terv elfogadása  36/2012.(IV.18.)Kt.h.  7. 
  
6./ Folyószámla hitelkeret (Rulirozó, OTP Bank)  37/2012.(IV.18.)Kt.h.  8. 
  
Napirend módosítása      38/2012.(IV.18.)Kt.h.  8. 
 
7./ Herzsán Gábor ırsparancsnok kinevezésének 
     Jóváhagyása      39/2012.(IV.18.)Kt.h.  9. 
 
8./ Intézményi térítési díjak jóváhagyása (Szociális 
     Szolgáltató Központ)     40/2012.(IV.18.)Kt.h.  10. 
 
9./ Beszámolók a község egészségügyi helyzetérıl.  41/2012.(IV.18.)Kt.h.  11. 
 
10./ Intézményvezetıi pályázatok elbírálása (Petıfi Sándor 
 Mővelıdési Ház és Községi Könyvtár)   42/2012.(IV.18.)Kt.h.  13. 
 
11/ Egyebek 
 
Gyámügyi beszámoló 2011.     43/2012.(IV.18.)Kt.h  19. 
 
Konzorciumi megállapodás  
(DAOP Közösségi Közlekedés)    44/2012.(IV.18.)Kt.h  19. 
 
Önerı biztosítása (DAOP Közösségi Közlekedés)  45/2012.(IV.18.)Kt.h  20 
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12./ Tájékoztatók 
 
Hulladékszállítással kapcsolatos módosítások:      21. 
- díjemelés gazdálkodó szervezetek részére 
- szelektív győjtısziget mőködésének megváltoztatása 
 
Amerikai szövılepke irtására ajánlat        21. 
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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült Röszke Község Képviselı-testületének 2012. április 18-án, szerdán, 17.00 órai kezdettel 
megtartott rendes, nyílt ülésérıl.  
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal konferenciaterme 
 
Az ülésrıl hangfelvétel készült 1 db CD-re. 
 
Jelen vannak: Borbásné Márki Márta polgármester, Csonka Imre, Fülöp Pál, Horváth Béla, Koz-
ma Zsófia, Molnárné Vér Ágnes, Vlocskó Mihály képviselık 
 
Igazoltan távol van: - 
 
Tanácskozásai joggal jelen van: 
Dr. Schmidt József jegyzı, Nyergesné Kovács Erzsébet csoportvezetı, Fülöpné Kiss Ibolya, Kökény 
Lászlóné, Dr.Kaizer Zsuzsanna, Dr. Ladányi Gabriella, Török Erzsébet, Ratkai Imre, Gajdánné 
Szatmári Mária, Mike Sándorné, Dr. Zélity László r. ezredes  
 
Jegyzıkönyvvezetı: Hallainé Bánáthy Mónika köztisztviselı 
 
Napirend: 
 
Borbásné Márki Márta  polgármester Köszöntötte a megjelent képviselıket és a tanácskozási 
joggal jelenlevıket. Megállapította, hogy a Képviselı-testület határozatképes. Az ülést megnyitotta, 
javaslatot tett a napirendre, és megkérdezte a képviselıket, van-e más napirendi javaslatuk. A kép-
viselıknek napirendi javaslatuk nem volt. (1. sz. melléklet) 
 
A képviselık a szóban kiközölt napirendet, egyhangúan (7 igen) szavazattal elfogadták: 

 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
32/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  a 2012. április 18-i rendes képviselı-testületi ülés napirendjének jóváhagyása 
 

H a t á r o z a t 
 

Röszke Község Képviselı-testülete a 2012. április 18-i rendes képviselı-testületi ülés kiközölt na-
pirendjét – az elhangzott módosításokkal - jóváhagyja. 
 
A határozatról értesül: 
 
1./ Borbásné Márki Márta polgármester 
2./ Irattár 
 
1./Napirend 
Tárgy: Beszámoló a Szeged Kistérség Többcélú társulása Szociális Szolgáltató Központ tevékeny-
ségérıl (2. sz. melléklet) 
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Borbásné Márki Márta: Köszöntette Ratkai Imrét, a Szeged Kistérség Többcélú Társulás vezetı-
jét és megköszönte a részletes beszámolót és megkérdezte, hogy kívánja e kiegészíteni a leírtakat.  
 
Ratkai Imre:  A kiküldött anyag részletesen ismerteti a 2011-es évben végzett munkánkat teljes 
egészében. Szeged Kistérség Többcélú Társulása Szociális Szolgáltató Központja tagjai továbbra is 
Röszke, Szeged, Algyı, Deszk, Domaszék, Dóc, Kübekháza, Sándorfalva, Szatymaz, Tiszasziget, 
Újszentiván, Zsombó. 
A szociális feladatok tekintetében a 2011. évben Röszkén a következı szakfeladatokat láttuk el: 
Házi segítségnyújtás, családsegítés, gyermekjóléti szolgálat, szociális étkeztetés, védınıi és tanya-
gondnoki szolgálat. 
A házi segítségnyújtást Röszkén vették igénybe a legtöbben, 30 fı, ebbıl 4 fı 2011. évben új gon-
dozottként.    
A gondozottaktól semmiféle negatív visszajelzés nem érkezett a szociális gondozókról, akik jó vi-
szonyban és napi kapcsolatban állnak a háziorvosokkal, a jegyzıvel, a polgármesterrel és a hivatal 
szociális elıadóival is.  
A szociális étkeztetést is sokan veszik igényben Röszkén, 2011. évben 79 fı étkezett így rendszere-
sen. 37 gyermek jár logopédushoz és ismét havi rendszerességgel helyben igénybe lehet venni a 
pszichológusnı segítı munkáját is.  
A tevékenységünk minden területén igazolva látszik a létjogosultságunk, hogy valóban nagy szük-
ség van a munkánkra, a felújított Rákóczi utcai épület pedig nagyon jól meg tud felelni az elvárá-
soknak.  
Munkánk sokrétőségét tükrözi a Szegedi Kistérségi Hírek címő kiadványunk is, amely mintegy 
85.000 példányában jelenik meg és a tartalma fıleg a települési és kistérségi törekvések és pozitív 
hangvételő írások.  
 
Borbásné Márki Márta : Még egyszer  köszönöm a teljes körő tájékoztatást, valóban az adatok is 
azt igazolják, hogy Röszkén veszik igényben a legtöbben a szolgáltatásokat. Valószínőleg azért is 
mert, sok a rászoruló, de én úgy gondolom, hogy oka ennek az is, hogy a szolgáltatás minısége 
több mint megfelelı valamint, hogy a rászoruló emberek bizalommal vannak irántunk és nem csak 
elfogadják, hanem már igénylik is a segítséget. Kérdése van e valakinek a beszámolóval kapcsola-
tosan?  
 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a Szeged Kistérség Többcélú Társulása 
Szociális Szolgáltató Központ tevékenységérıl szóló beszámolót egyhangú szavazással (7 igen) 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
33/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  Beszámoló a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása Szociális Szolgáltató Központ 2011. 

évi tevékenységérıl 
 

H a t á r o z a t 
 
Röszke Község Képviselı-testülete a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása Szociális Szolgáltató 
Központ 2011. évi tevékenységérıl szóló beszámolóját elfogadja és köszönetét fejezi ki az elvég-
zett munkájáért. 
 
A határozatról értesülnek: 
 
1. Borbásné Márki Márta polgármester, általa Ratkai Imre munkaszervezet vezetıje és Török Er-
zsébet mb. intézményvezetı  
2. Irattár 
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2./Napirend 
Tárgy: Röszke Község Önkormányzatának 2011. évi zárszámadása. (3/A. és 3/B. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta : A bizottságok már megtárgyalták, a könyvvizsgáló pedig véleményezte 
Röszke  Község Önkormányzatának 2011. évi zárszámadását, ezúton pedig szeretettel köszöntöm 
Gajdánné Szatmári Mária könyvvizsgálót.  
 
Gajdánné Szatmári Mária: Ilyen költségvetési évet még nem zártunk, folyamatosan, a mai napig 
változó jogszabályi háttér mellett kellett elvégezni a feladatainkat és sajnos az elmélet és a gyakor-
lati megoldás a könyvelési programok tekintetében meglehetısen távol állt néhány esetben egymás-
tól. Az év nagy eredménye, hogy tartozása az önkormányzatnak immáron nincs. 
Elvégeztem Röszke Község Önkormányzat 2010. évi egyszerősített, éves költségvetési beszámoló-
jának könyvvizsgálatát, amely a 2011. december 31-i fordulónapra elkészített egyszerősített 
könyvviteli mérlegbıl – melyben az eszközök és források egyezı fıösszege 2.080.528/eFt, a tarta-
lékok összege 37.175/eFt, - az ezen idıpontra végzıdı évre vonatkozó egyszerősített pénzmarad-
vány-kimutatásból, eredmény kimutatásból, továbbá az éves egyszerősített pénzforgalmi jelentés-
bıl – melyben a 2011. év teljesített költségvetési bevételi összege 467.718/eFt, a teljesített kiadások 
összege 449.734/eFt – áll. 
 
Röszke Község  Önkormányzat 2011. január 1-i nyitó pénzkészlete 62.762/eFt, ténylegesen befolyt 
pénzforgalmi bevétele 419.551/eFt, (pénzforgalom nélküli, elızı évi pénzmaradvány 48.167/eFt 
nélkül) ténylegesen teljesített kiadásai 449.734/eFt, így a 2011. december 31-i fordulónappal kimu-
tatott záró pénzkészletével 32.579/eFt az egyezıség fennáll. 
A Képviselıtestület által rendelettel jóváhagyott 2011. évi eredeti bevételi és kiadási elıirányzatá-
nak fıösszege 417.543/eFt, a módosított bevételi és kiadási elıirányzatának fıösszege 501.483/eFt.  
A könyvvizsgálói audit az Önök elé terjesztett zárszámadást elfogadásra javasolja. 
 
Borbásné Márki Márta : Köszönjük szépen a könyvvizsgáló alapos munkáját és részletes beszá-
molóját, kérdése van valakinek? Amennyiben nincs, a bizottságok ezt a napirendi pontot, tárgyal-
ták. 
 
Vlocskó Mihály: A Közoktatási, Mővelıdési, Sport és Szociális Bizottság tárgyalta és egyhangú 
szavazással elfogadásra javasolja a 2011. évi zárszámadást. 
 
Csonka Imre: A Pénzügyi, Gazdasági és Ügyrendi Bizottság szintén tárgyalta és egyhangú szava-
zással elfogadásra javasolja a 2011. évi zárszámadást. 
 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a 2011. évi zárszámadási rendelet mó-
dosítását egyhangú /7 igen/ szavazattal elfogadta, és az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
5/2012.(IV.18.) számú önkormányzati rendelete 

a 2011. évi zárszámadásról 
 

A Rendelet a jegyzıkönyv 3/B számú mellékletében található. 
 
3./Napirend 
Tárgy:  A 2011. évi pénzmaradvány „felhasználása” (4. sz. melléklet) 
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Borbásné Márki Márta. A 2011 évi mőködési célú pénzmaradvány 37.357 e Ft, és ebbıl 393.7 e Ft-
nyi összeget három pénzügyes kolléganınk jutalmazására szeretnénk felhasználni, az utóbbi hóna-
pokban, december, januártól végzett rengeteg többletmunkáért, a fennmaradó összeg felhasználásá-
ról pedig késıbb döntenénk. Kérdése, véleménye van e valakinek ezzel kapcsolatban?  
A Pénzügyi Bizottság tárgyalta a napirendi pontot.  
 
Csonka Imre: A Pénzügyi, Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tárgyalta és egyhangú szavazással 
elfogadásra javasolja a 2011. évi pénzmaradvány felhasználását. 
 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a 2011. évi pénzmaradvány felhaszná-
lását egyhangú /7 igen/ szavazattal elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
34/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  2011. évi pénzmaradvány „felhasználása” 
 

H a t á r o z a t 
 
Röszke Község Képviselı-testülete a 2011. évi költségvetés zárszámadásáról szóló 5/2012. (IV.18.) 
számú önkormányzati rendelettel megállapított 37.357 e Ft pénzmaradvány felhasználásáról a kö-
vetkezıképpen rendelkezik. 
 
Mőködési célú pénzmaradvány: 37.357 e Ft 
 
A Képviselı-testület a 37.357 e Ft mőködési célú pénzmaradványból 393.7 e Ft összeg felhasználá-
sáról jelen határozatban rendelkezik, a fennmaradó összegrıl késıbbi idıpontban dönt. 
Felhatalmazza Borbásné Márki Márta polgármestert, hogy 2012. évi költségvetés terhére a pénzma-
radvány elszámolását utalványozza. 
 
A határozatról értesülnek: 
 
1. Borbásné Márki Márta polgármester 
2. Közgazdasági Csoport 
 
4./ Napirend 
Tárgy:  Könyvvizsgálói munkaprogram jóváhagyása, könyvvizsgáló díjazásának megállapítása (5. 
sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta: Kedves Mária óhajt- e valamit ezzel kapcsolatosan mondani? Ha nem, ak-
kor én annyit szeretnék elmondani, hogy továbbra is jó munka kapcsolatban vagyunk, talán ennek is 
köszönhetı, hogy a könyvvizsgáló asszony az elızı évi munkadíját mindösszesen az áfa változás 
mértékével, azaz 2%-al emelte.  
A díjazás mellett mindenki megkapta a 2012. évi munkaprogramot is, a díj éves mértéke 2012. évre 
bruttó 457.200.- Ft. 
 
Csonka Imre: A Pénzügyi, Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tárgyalta és egyhangú szavazással 
elfogadásra javasolja a Könyvvizsgálói munkaprogramot és könyvvizsgáló díjazását. 



 7 

 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a Könyvvizsgálói munkaprogramot és 
könyvvizsgáló díjazását egyhangú /7 igen/ szavazattal elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
  
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
35/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  2011. évi könyvvizsgálói munkaprogram jóváhagyása, a könyvvizsgáló 2012. évi díjazásá-
nak megállapítása 
 

H a t á r o z a t 
 
Röszke Község Képviselı-testülete Gajdánné Szatmári Mária okleveles könyvvizsgáló 2011. évi 
könyvvizsgálói munkaprogramját elfogadja és a könyvvizsgáló díjazását 2012. évre bruttó 
457.200.- Ft-ban állapítja meg. 
A Képviselı-testület felhatalmazza Borbásné Márki Márta polgármestert, hogy a könyvvizsgálói 
díjat – kiállított számla ellenében – utalványozza. 
 
A határozatról értesülnek: 
 
1. Borbásné Márki Márta polgármester, általa Gajdánné Szatmári Mária okleveles könyvvizsgáló 
2. Közgazdasági Csoport 
3. Irattár 
 
5./ Napirend  
Tárgy:  A 2012. évi közbeszerzési terv elfogadása (6. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta : Az anyag kiküldésre került és a határozati javaslat is, új fejlesztéseket 
nem tervezünk, ami folyamatban van az nem önállóan, hanem társulásban valósul meg. A késıbbi-
ekben a hulladék szolgáltatás kapcsán lehet az önkormányzatnak közbeszerzéssel kapcsolatos fel-
adata, de ez majd aktuálisan a megfelelı jogszabályi háttér alapján történik meg. 
 
Csonka Imre: A Pénzügyi, Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tárgyalta és egyhangú szavazással 
elfogadásra javasolja a 2012. évi közbeszerzési tervet. 
 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a 2012. évi közbeszerzési terv et egy-
hangú /7 igen/ szavazattal elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
36/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  2012. évi Közbeszerzési Terv jóváhagyása 
 

Határozat 
 

Röszke Község Képviselı-testülete a közbeszerzésekrıl szóló 2003. évi CXXIX. törvény 5. §-ban 
foglalt elıírásoknak megfelelıen elkészített, Röszke Község Önkormányzatának 2012. évi Közbe-
szerzési tervét jóváhagyja. 
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A határozatról értesülnek: 
 
1. Borbásné Márki Márta polgármester 
2. Közgazdasági Csoport 
 
6./ Napirend  
Tárgy:  Folyószámla hitelkeret (Rulirozó, OTP Bank) (7. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta : A 2011-es évben csak egyetlen egy alkalommal volt arra szükség, hogy 
ehhez a hitelkerethez nyúljunk, ennek ellenére mégis úgy gondoltuk, hogy szükség lehet rá, és 
mindenképp biztosítékot, megnyugvást jelent, ha a rendelkezésünkre áll, ezért 2012. december 31-
ig kérnénk a hitelfelvételi lehetıséget  
 
Kérdése van e valakinek ezzel kapcsolatosan? A Pénzügyi Gazdasági bizottság tárgyalta a napiren-
di pontot. 
 
Csonka Imre: Igen, a Pénzügyi, Gazdasági és Ügyrendi Bizottság tárgyalta és egyhangú szavazás-
sal elfogadásra javasolja a határozati javaslatot a testületnek.  
 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a Folyószámla hitelkeretet egyhangú /7 
igen/ szavazattal elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
37/2012.(IV.18.) Kt.határozata 
 
Tárgy: Folyószámla hitelkeret 
 

Határozat 
 
Röszke Község Képviselı-testülete felhatalmazza Borbásné Márki Márta polgármestert, Mike 
Sándorné pénzügyi ellenjegyzıt és dr. Schmidt József jegyzıt az OTP Bank Nyrt-vel kötendı 
30.000 e Ft összegő rulírozó folyószámla-hitelkeret felvételével és visszafizetésével kapcsolatos 
szerzıdést aláírja, a szükséges nyilatkozatokat megtegye. Röszke Község Képviselı-testülete köte-
lezettséget vállal a hitel és járulékai visszafizetésére, a hitel felvételével kapcsolatban keret-
biztosítéki jelzálogjogot ajánl fel a Hrsz. 910/2 Óvoda ingatlan terhére. A szerzıdés lejárata a pénz-
intézet kezdeményezése alapján 2012.december 21. 
 
A határozatról értesül: 
 
1. Borbásné Márki Márta polgármester, általa OTP Bank 
2. Közgazdasági csoport 
 
Borbásné Márki Márta : A napirendi pontok apró módosításával elırébb kerül egy napirendi pont, 
kérem a képviselıket, hogy amennyiben egyetértenek azzal, hogy a 9. napirendként jelölt Herzsán 
Gábor  kinevezését r. fhdgy érintı napirendi pontot elırébb soroljuk és hetedik napirendi pontként 
tárgyaljuk, akkor kézfeltartással jelezzék. Köszönöm, egyhangú, (7 igen. ) 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
38/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
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Tárgy:  a 2011. április 18-i rendes képviselı-testületi ülés napirend módosításának jóváhagyása 
 

H a t á r o z a t 
 
Röszke Község Képviselı-testülete a 2011. április 18-i rendes képviselı-testületi ülés kiközölt na-
pirendjét oly módon módosítja, hogy a kilencedik napirendként jelölt Herzsán Gábor r. fhdgy kine-
vezését érintı napirendi pontot elırébb sorolja és hetedik napirendi pontként tárgyalja.  
 
A határozatról értesül: 
 
1./ Borbásné Márki Márta polgármester 
2./ Irattár 
 
7./ Napirend  
 
Tárgy: Herzsán Gábor r. fhdgy ırsparancsnok kinevezésének jóváhagyása (8. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta: 2012. január elsejétıl Herzsán Gábor rendır fıhadnagy úr irányítja a 
Röszkei Rendırırsöt, a Kapitányságvezetı Úr ajánlásával. Kíván e a Kapitányságvezetı Úr ezzel 
kapcsolatosan kiegészítést tenni?  
  
Dr. Zélity László r. ezredes kapitányságvezetı: üdvözlöm a jelenlévıket, 2012. január 1-tıl lát el itt 
szolgálatot Herzsán Gábor úr, aki 2006-ban végzett a fıiskolán, majd elıbb határırként, késıbb 
már rendırként, vizsgálóként teljesített szolgálatot. Röszke sajátos elhelyezkedése is indokolttá 
teszi, hogy egy, a határırizethez értı parancsnok legyen itt szolgálatban, tapasztalataink alapján 
alkalmasnak tartjuk ıt arra, hogy ezt a beosztást betöltse. Jó kapcsolatot alakított ki a kollégáival és 
a lakossággal is.      
 
Borbásné Márki Márta: Valóban jól tudunk együtt dolgozni, nem hiszem, hogy a képviselı testület 
akadályát látná, hogy ı töltse itt be az ırsparancsnoki helyet.  
 
Kérem a Képviselı-testületet, aki egyetért azzal, hogy Herzsán Gábor r. fhdgy töltse be az ırspa-
rancsnoki beosztást, az feltartott kézzel szavazzon. Köszönöm, egyhangú. (7 igen) 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
39/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  Herzsán Gábor r. fhdgy ırsparancsnok kinevezésének jóváhagyása 
 

H a t á r o z a t 
 
Röszke Község Képviselı-testülete Herzsán Gábor rendır fıhadnagynak a Röszkei Rendırırs pa-
rancsnokává történı kinevezését egyhangúlag támogatja. 
 
A határozatról értesül: 
 
1./ Borbásné Márki Márta polgármester, általa dr. Zélity László Kapitányságvezetı 
2./ Irattár 
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Borbásné Márki Márta : Herzsán Úr kíván még valamit mondani?  
 
Herzsán Gábor r.fdgy. Köszönöm a bizalmat, és igyekszem megszolgálni. Szeretek itt dolgozni, 
nagyon kedvesek az emberek és a kollégák is, az elmúlt három és fél hónapban örömmel dolgoztam 
itt.  
 
Molnárné Vér Ágnes: Igaz, hogy Szent-Mihályon is lesz majd valamilyen rendırırs?  
 
Herzsán Gábor r.fdgy : Folyamatban van a kmb iroda kialakítása, az ırs állományából egy fı 
körzeti megbízott egyébként is rendszeresen ott teljesít szolgálatot, de így már adottak lesznek a 
folyamatos rendıri jelenlét feltételei is.  
 
Borbásné Márki Márta : Akkor egyelıre mindenkinek köszönöm a jelenlétet, 10 perc szünetet 
rendelek el. 18.00 –kor 
 
8./ Napirend  
 
Tárgy: Intézményi térítési díjak jóváhagyása (Szociális Szolgáltató Központ) (9. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta : A Szociális Szolgáltató Központ keretében, a Szegedi Kistérség Többcé-
lú Társulása Polgármesterek Tanácsa (Szeged, Algyı, Deszk, Domaszék, Dóc, Kübekháza, Röszke, 
Sándorfalva, Szatymaz, Tiszasziget, Újszentiván, Zsombó polgármesterei) által kerülnek megálla-
pításra a térítési díjak és rendszerint egy települési önkormányzat rendeletébe kerül beépítésre min-
den a szociális társulást érintı térítés díj. Ennek a kivonata szerepel a kiküldött anyagokban, vala-
mint Deszk Község Önkormányzat képviselı testületének rendelete a díjakról.  
A rendelet alkotás jogosítványa Deszk képviselı testületéé, Röszke község képviselı testületének 
csak jóvá kell hagynia azt.  
Nálunk igen sokan vették igénybe a szolgáltatásainkat, az intézmény és a gazdálkodás megfelelı, a 
források biztosítottak, a szakfeladatok tekintetében is megfelelı ellátást tudunk biztosítani.  
Kiegészítése, kérdése van e valakinek az anyaghoz?  
 
Egyéb kérdés, illetve hozzászólás nem lévén Borbásné Márki Márta szavazásra kérte fel a Képvise-
lı-testületet, majd megállapította, hogy a Képviselı-testület a Deszk Község Képviselı-testülete 
által rendeletben foglalt Szociális Szolgáltató Központi Intézményi térítési díjakat jóváhagyta, egy-
hangú /7 igen/ szavazattal és az alábbi határozatot alkotta: 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
40/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy: Intézményi térítési díjak jóváhagyása 2012. évre. 
 

Határozat 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása által 
fenntartott szociális intézmények 2012. évre vonatkozó intézményi térítési díjait jóváhagyja. 
 
A határozatról értesül: 
 
1. Borbásné Márki Márta polgármester, általa a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása 
2. Dr. Schmidt József jegyzı 
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3. Közgazdasági Csoport 
 
9./ Napirend  
 
Tárgy: Beszámolók a község egészségügyi helyzetérıl. (10. sz. melléklet) 
  
Borbásné Márki Márta : Dr. Szita Vilma és Dr. Huszár Erika jelezték, hogy nem tudnak részt 
venni a testületi ülésen, de a kiküldött anyagban szerepel a részletes beszámolójuk az elmúlt évrıl. 
Dr. Ladányi Gabriella és Dr. Kaizer Zsuzsa doktornıket pedig nagy tisztelettel köszöntöm.  
Az lenne a kérdésem, hogy ki szeretnék-e egészíteni a beszámolójukat valamivel?  
 
Dr. Ladányi Gabriella:  Arról szeretnék beszélni, hogy sajnos az egészséghét nem volt túl sikeres, 
pedig nagyon fontos lenne, hogy ezeken a könnyen elérhetı szőrıvizsgálatokon minél többen ve-
gyenek részt, mert az utóbbi hónapokban csak a körzetben egyre több olyan rákos beteg kerül a 
látókörömbe, akin már nem lehet segíteni, holott, ha idıben kiszőrték volna a bajt, még segíthet-
tünk volna neki.  
   
Molnárné Vér Ágnes: Nem lehetséges az, hogy inkább sok beteg kivárja, hogy térítésmentesen 
mehessen orvoshoz, ha késıbb is kerül rá sor, mint hogy akár minimális összeget is, de fizessen a 
vizsgálatokért?  
 
Dr. Kaizer Zsuzsanna: Elképzelhetı, de a térítésmentes vizsgálatokon is kevesebben vettek részt, 
pedig még behívókat is küldtünk. Szóval valójában érthetetlen számomra, hogy van olyan, aki 
többszörös rábeszélésre sem szőreti magát. És az is szomorú, hogy már a szponzorációból is egyre 
kevesebb lesz. Elképzelhetı, hogy pl. a nıgyógyászati szőrést, ha megtámogatná az Önkormányzat, 
akkor többen vennének részt a szőrésen, de idáig is nagyon méltányos összegért vizsgált, igazán jó 
körülmények között a doktor Úr.  
 
Borbásné Márki Márta  Megpróbálunk majd segíteni, növelni a hatékonyságot, bár adott a háttér 
már jelenleg is ahhoz, hogy minden jól mőködjön és a kollégák meg is tettek mindent annak érde-
kében. .   
 
Dr. Kaizer Zsuzsanna: Igazából mi sem értettük, mi az oka, hogy sokan az aktuális problémáik-
ban is érintve voltak, mégsem mentek el a számukra legfontosabb elıadásra sem, pedig egyenként 
kiértesítettük ıket.  
 
Borbásné Márki Márta : A beszámolók és a tapasztalataink alapján az bizonyos, hogy a háziorvosi 
körzetek megfelelıen mőködnek nálunk, sem a felszereltségre, sem az ellátásra nincs panasz, a 
helyettesítı doktornı kapcsán is csak jó véleményeket hallottam, hisz még a közösségi éltbe is na-
gyon jól bekapcsolódott.  
Nekem azonban lenne egy nagyon aktuális kérdésem, mégpedig az, hogy sokat hallunk mindenfelıl 
arról, hogy a háziorvosi praxisok önfinanszírozása mennyire komoly akadályokba ütközik, és emi-
att összefogtak a háziorvosok és ennek hangot is adtak, mennyire valós ez a probléma?  
  
Dr. Kaizer Zsuzsanna: Jelenleg már nagyon nehéz a fiatalokat a háziorvoslás irányába mozdítani 
pontosan emiatt, pedig régebben nagy értéke és becsülete volt ennek a szakmának, de olyan drága 
jelenleg egy praxis és annyira nem jön vissza a ráfordítás, hogy senki nem akar háziorvos lenni.  
A praxisok nem eladhatók, a praxis finanszírozás rendkívül alacsony és az orvoshiány is nagyon 
érzékelhetı és érthetı is, mert sokan, ha háziorvosként végeznek, átmennek egy szomszédos or-



 12 

szágba, ahol ingyen kapnak praxist és jóval nagyobb fizetést mint itt. Jelenleg pedig a legális mő-
ködést is alig tudjuk kitermelni a praxisból.  
 
Dr. Ladányi Gabriella : Sajnos valóban kitermelhetetlen jelenleg a praxis ára, amit úgy vásárol 
meg a háziorvos 9-10 millió forintért, és nagyon szigorú a mőködés ellenırzése is.  
  
Borbásné Márki Márta : A nehézségek ellenére azért még számítunk rá, hogy sokáig együtt fo-
gunk dolgozni és köszönjük a kimerítıen részletes beszámolókat. Kérdése, véleménye van e még 
valakinek?  
 
Makra Lajosné: Szeretném elmondani, hogy a részvétel valóban nem volt túl nagy az egészséghé-
ten, pedig rengeteg ember munkája volt a szervezésben. 
Az emberek hozzáállásával van a fı probléma, hisz még az itt vizsgáló orvosok is a továbbrendel-
teknek is ingyenes ellátást biztosítottak, aki azonban részt vett a programjainkon és az elıadásain-
kon, az biztosan nagyon jól tudja kamatoztatni a hallottakat, mert remek elıadások voltak, nagyon 
jó témákkal és elıadókkal. Jövıre egy pályázat keretébe be tudjuk majd építeni ezt az Egészséghe-
tet. Az érdeklıdés felkeltésének a technikáján is kell változtatni valamit, de majd kitaláljuk, mert 
egyelıre még a Suttogót sem olvassák el sokan, ahol pedig benne volt a részletes program.  
  
Dr. Kaizer Zsuzsanna: A közösségi életre kell még nagyobb hangsúlyt fektetni, be kell vonni a 
nyugdíjasokat is amibe lehet és törekedni kell arra, hogy önsegélyezı csoportok alakuljanak ki, ne 
szigetelıdjenek el az emberek a saját bajukkal.  
Tiszaszigeten én bevontam a vastagbél daganattal kapcsolatos szőrésbe is a nyugdíjasokat, ık hord-
ták szét a mintagyőjtı tégelyeket a faluban és akkor valóban sokan vettek részt a vizsgálaton is. 
 
Makra Lajosné: Az Egészségvédı Egyesület vezetıjeként azért is jöttem el, hogy külön köszöne-
tet mondjak, az egészséghéten és azt megelızıen kapott sok-sok segítségért és munkáért, külön 
megköszönnénk Kökényné Marikának a rengeteg segítséget és át is nyújtom ezt a kis ajándékot, 
fogadja szeretettel. 
 
Van e valakinek még kérdése a tájékoztatókkal kapcsolatosan? Amennyiben nincs, kérem a testüle-
tet, hogy szavazzanak a beszámolók elfogadásáról.  
Rendben, köszönöm, egyhangú, /7 igen /  
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
41/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  Röszke Község háziorvosainak 2011. évi beszámolója 
 

Határozat 
 
Röszke Község Képviselı-testülete Dr. Ladányi Gabriella és Dr. Kaizer Zsuzsanna háziorvosok, 
Dr, Huszár Erika gyermek háziorvos, valamint Dr. Szita Vilma házi fogorvos 2011. évi beszámoló-
ját elfogadja és köszönetét fejezi ki Röszke község egészségügyi helyzetének javításáért kifejtett 
munkásságáért. 

 
A határozatról értesül: 

 
1./ Borbásné Márki Márta polgármester és általa a háziorvosok 
2. Irattár 
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10./ Napirend 
Tárgy:  Intézményvezetıi pályázatok elbírálása (Petıfi Sándor Mővelıdési Ház és Községi Könyv-
tár) (11. sz. napirend) 
 
Borbásné Márki Márta : A pályázók hozzájárultak ahhoz, hogy a kérdést nyilvános ülésen tár-
gyalja a Testület. Mindenki tud róla, hogy Szekeresné Ábrahám Gyöngyi ötéves megbízatásának 
lejártával jogszabályi kötelezettségünk, hogy pályázatot írjunk ki az intézményvezetıi álláshelyre. 
A részérıl érkezett pályázat mindenféle formai és tartalmi követelményeknek megfelelıen érkezett 
be, a meghirdetett pályázatra egyébként összesen négy pályázat érkezett.  
A négy pályázó tekintetében két szakértı segítségével készültek el a szakértıi vélemények, amiket 
a képviselı testület minden tagja már ismer. A négy pályázó közül három nem felelt meg a pályá-
zati feltételeknek, ezért a jegyzı úrral konzultálva feleslegesnek tartottuk, hogy behívjuk ıket ide 
meghallgatásra.  
A két szakértı azért nem döntött teljesen egyformán, mert az egyikük csupán kettı pályázatot talált 
alkalmatlannak.  
 
Dr. Schmidt József: Kiss Ernı szakértı Nyári András pályázatát is alkalmasnak találta, de ebben 
hibát vétett, mert a végzettség tekintetében a jogszabály nem tesz olyan engedményt, hogy a szak-
mai képesítést késıbb is elegendı lenne megszerezni, valamint a pályázó erkölcsi bizonyítványt 
sem csatolt a pályázatához.    
 
Borbásné Márki Márta : Szekeresné Ábrahám Gyöngyi szintén hozzájárult ahhoz, hogy a pályáza-
tát nyílt ülésen bíráljuk el, így adott a lehetıség, hogy a pályázatával kapcsolatosan vélemények, 
kérdések hangozzanak el.  
Vannak-e kérdések a pályázati anyag kapcsán?  
 
Fülöp Pál: Két kérdésem lenne az anyaggal kapcsolatosan,az egyik, hogy mit jelent a minıségfej-
lesztés kifejezés egy ilyen  intézmény esetében, ez valamilyen szabványnak való megfelelés, vagy a 
másik, hogy a márkaépítés fogalom mit takar?  
 
Szekeresné Ábrahám Gyöngyi: Az elsı azt jelenti, hogy meg kell határoznunk az erısségeinket és 
gyengeségeinket egy küldetés nyilatkozatban, amelyben a jövıbeni céljaink is megfogalmazásra 
kerülnek. Ez egy utat mutat nekünk, egy önmagunkkal szemben támasztott követelmény a mun-
kánk minıségének tekintetében pedig egy mérce.  
A márkaépítés pedig egy marketing fogalom, ami azt jelenti, hogy arra kell törekednünk, hogy a 
lakosságban egy nagyon kedvezı benyomást alakítsunk ki a programjainkkal kapcsolatosan, ha 
valaki azt hallja, hogy a hétvégén valamilyen programot szervezünk, akkor az számára egyet jelent 
a biztos, tartalmas kellemes szórakozással, minıségi programmal. Így már elıre tudja azt, hogy 
nem dönthet rosszul, ha eljön hozzánk.  
 
Borbásné Márki Márta : Akkor a minıségbiztosítás nem egy standard közmővelıdési rendszert 
jelent, hanem az intézmény önmaga elé állított mércéjét, aminek a teljesítése aztán mérhetı is lesz.  
Más kérdése van- e még valakinek? Véleménye?  
Biztosan mindenkinek van véleménye. 
A kiírás szerint 2,5 éves idıtartamra szól a megbízás, és talán ez is oka lehet annak, hogy sok a 
munkakeresı közmővelıdési szakember, mégis viszonylag kevesen pályáztak.  
Bár más településrıl jött információk szerint is nem könnyő ezeknek a kiírásoknak megfelelni.  
Én mindenképp szeretném elmondani a véleményemet  a pályázatokkal kapcsolatosan.  
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Elég felemásak az élményeim az elmúlt években a mővelıdési házzal kapcsolatosan, hisz volt sze-
rencsém látni, milyen munkák folytak ott az elmúlt években.  
A pályázat kiírásának idején mi lefolytattunk egy nagyon hasznos és elıremutató beszélgetést, de  
azért a következıket még szeretném elmondani. Gyöngyi megbízatása 2007–ben kezdıdött, ı elı-
zetesen könyvtárosként már ismerte az intézmény struktúráját, mőködését és a programokat, így 
egyértelmően alkalmasnak tőnt a mővelıdési ház vezetıi feladataira is. Mint mondtam, felemásak 
egy kicsit az érzéseim. 
Voltak nagyon jó kezdeményezések a mővelıdési ház mőködése közben, megfelelı a partneri kap-
csolat az együttmőködık között, megfelelı a közösségi tér, de nem mindig, nem minden formában 
és folyamatosan tudott megfelelni az esetleges igényeknek, feladatoknak vezetıként. 
Nekem a legfıbb problémám az ütemezés hiánya volt, és nagyon sokszor tapasztaltam a rendezvé-
nyek kapcsán, hogy nem kellı, vagy épp nem megfelelı elıkészítés után történtek a rendezvények. 
Volt, hogy én magam résztvevıként is azt éreztem, hogy nem vagyunk idıben a szervezéssel, mert 
késın fogtunk hozzá. 
A kezdeményezı képességet hiányoltam, nem folyamatosan és nem minden esetben, mert voltak 
nagyon jó kezdeményezések, amik a vezetıhöz, vagy valamelyik munkatárshoz kapcsolódtak, csak 
nem mindig éreztem az újító szándékot.  
Ami újító szándékú és jó kezdeményezés, az a Klebelsberg Hét és az egyházzal történı együttmő-
ködés. A régi csoportokat, hagyományokat, a jól bejáratott programokat szépen vitte tovább. A 
vezetıi kompetenciák közül hiányolom a tudatos tervezıi, szervezıi munkát, az elırelátást és épít-
kezést a mővelıdési ház programjai között.  
Szerencsére a kívülállók számára a rendezetlenség sohasem volt érzékelhetı, mert mindig voltak 
olyan partnerek és segítı kollégák, akik jó érzékkel átsegítették a programokat ezeken az apró szer-
vezési hibákon.  
A rendezvényeken, a fentiek miatt sem a színvonalban, sem a háttér kialakításában soha nem voltak 
észlelhetık a hiányosságok.  
Igazából ezeket a tapasztalatokat csak az tudja, aki szorosan együttmőködik Gyöngyivel a Mővelı-
dési Házban, mint kolléga, vagy segítı. Ugyanakkor azt is szeretném elmondani, hogy emberként 
Gyöngyinek a hozzáállásával nekem semmi problémám nincsen, ha valamilyen feladat elhangzott, 
akkor annak a végrehajtása nagy valószínőséggel megtörtént. Én azt gondolom, hogy a kezdemé-
nyezıképesség és egyfajta önjáró tervezıtevékenység az, amivel a Mővelıdési Házban végzett 
munkáján minıségében tudna változtatni. Maga a pályázat és az írott anyag szerintem nagyon jó, 
nekem nagyon tetszett. Fantasztikus dolog lenne, ha a pályázatban szereplı célok, az újító szándék 
és a mérhetıség egy idı után a Képviselı-testület és a településen élık számára is érzékelhetı len-
ne. 
Képviselıként továbbra is fontosnak tartom a szakmaiságot, a helybeliséget és ezt támogatom, mel-
let azt javaslom, hogy ha a Képviselı-testülettıl Gyöngyi újra bizalmat kap a Mővelıdési Ház ve-
zetésére, akkor az általam elmondottakat, amennyiben pedig a képviselıknek is fogalmazódik meg 
véleményük - ami akár tapasztalat is lehet -, akkor azokat is célszerő lesz megfontolnia.  
 
Molnárné Vér Ágnes: Már számos vezetıváltást megéltem, mint képviselı, óvodánál, iskolánál, 
önkormányzatnál, és mindig nagyon nehéz dolog a vezetıváltás, de azt kell mondjam, hogy jól 
megállták a helyüket az új vezetık, óvodánál, iskolánál, önkormányzatnál. 
Nálad tapasztaltam azt, hogy túl magas volt a mérce és azt kellıképpen nem sikerült, nem hogy 
megugrani, de a közelébe érni.  
Szakmai szempontból nem tapasztaltam azt a nagyon-nagyon-nagyon tenni akarást, amit kezdetben 
gondoltam, hogy talán úgy lesz, de ez talán abból adódik, hogy a személyiséged nem vezetı típus, 
hanem te akkor vagy nagyon jó mindenben, ha valaki téged is irányít. Két éve volt az, amikor ezt 
mondták nekem és én akkor gondolkoztam el, nem biztos, hogy a legmegfelelıbb ember ül a leg-
megfelelıbb helyen. És a szakmai papírok, illetve a különbözı jogi papírok megléte pedig ellent 
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mond a szakmaiságnak, mert hiába van meg minden papírja egy embernek, ha maga az ember nem 
alkalmas egy feladat ellátására. 
Azt gondolom, most nem támogatom a kinevezésedet, nem megbántani akarlak, hanem szeretném 
azt, hogy az elkövetkezendı 2 évben rácáfolnál erre a dologra és azt mondanád: igenis tenni fogok 
azért a dologért, hogy legközelebb is vezetı bizalmat kapjak.  
Bizottsági ülésen azt mondtam, hogy nem közmővelıdési szakember vagy, hanem egy könyvtáros, 
de a szakértı szerint nagyon siralmas adatokat mutatnak a könyvtárral kapcsolatos statisztikák is, 
mert talán 2% -os részvételt írt le benne, úgyhogy ezen is van még mit dolgozni. Mindenesetre nem 
támogatom a vezetıi kinevezésedet.  
 
Szekeresné Ábrahám Gyöngyi: Igen, az a könyvtárhoz kapcsolódó adat valóban nem túl jó, ter-
mészetesen ezt tudom, tisztában vagyok a hiányosságokkal, de mi jelen pillanatban nem biztos, 
hogy olyan olvasói létszámot tudunk produkálni, mint amilyet a többi településen, annak többféle 
oka is van.  
Az egyik az, itt van nekünk a nagyon erıs iskolai könyvtárunk, ami egyben nagyon hálás dolog, a 
másik a legnagyobb olvasói kör a nyugdíjasok, akik nem tudják látogatni a könyvtárat, mert nem 
tudnak felmenni a lépcsın. Ez sajnos egy helyi adottság, ezzel nem is nagyon tudunk mit kezdeni, 
jelen pillanatban azon dolgozunk, hogy akkor valamilyen más formában kell megszólítani az embe-
reket.   
A másik, amire még reagálnék, hogy „a közelében sem jártam a mércének”.  
Ezzel az a nagy problémám van, hogy elmúlt öt év és tisztában vagyok vele, mint mindenki, hogy 
én is emberbıl vagyok, és a lehetıségeim nem mindig voltak adottak ahhoz, hogy önálló döntése-
ket hozzak, de hát ezt tudjuk. Az elmúlt öt évben minden egyes alkalommal beszámoltam a Mőve-
lıdési Házban végzett munkámról és soha egy esetben sem hangzott el, hogy a munkámmal valami 
probléma van, vagy nem a helyes úton járok, járunk. És semmilyen kritika, sem építı, sem negatív 
nem volt, ami akkor biztos nem esik jól az embernek, de akkor is átgondolandó. Ezt nagyon hiá-
nyolom és nagyon bánt, hogy felém soha nem nyilvánult meg semmilyen, ilyen tartalmú vélemény. 
Azt is valami szájhagyomány útján hallottam vissza, hogy én nem szándékozom beadni a pályáza-
tomat, mert felém soha nem irányult ilyen „felkérés, vélemény”.  
 
Molnárné Vér Ágnes: Az, hogy évente nem mondtuk, mondtam el ezeket, az nem ezt jelenti, mert 
az éves beszámoló az éves eseményeket hivatott bemutatni, de amit én hiányolok, az az önálló kez-
deményezı képesség, és hogy valami újat hozz a településre és igenis öregbíteni kellene a hírnevét 
és nem porrá zúzni. Mert ilyet is hallottam, és nem voltam megelégedve azzal, egy külsı szemlélı 
mondott nekem a Mővelıdési Házról és mőködésérıl és nem helybéli emberrıl van szó!  
Az volt a lényege, hogy az újdonság és az innováció az, ami igazából nincs! 
 
Szekeresné Ábrahám Gyöngyi: Tisztába vagyok vele, hogy nem minden esetben tettem meg min-
dent, de azt gondolom, ha két évvel ezelıtt negatív visszajelzés érkezett rólam, akkor és tényleg 
ennyire komolyan, hogy rombolom a mővelıdési házat és porrá zúzom, akkor egy jelzést felém 
jöhetett volna, akár attól is, aki akkor ezt ott tapasztalta. Vagy ha Te ezt ott tapasztaltad, akkor 
mondhattad volna, hogy most ezen változtatunk, mert meglesznek a jogi következményei, mivel 
egy intézményvezetı is elküldhetı. És teljesen állok elébe akkor a dolognak, de nem kaptam visz-
szajelzést soha semmirıl. Ezt hiányolom, hogy csak most, pedig akkor két éve, akkor lehetett volna 
ezen változtatni.  
Arról, hogy nem vagyok vezetı személyiség, pedig azt mondom: igazából lehetıségem sem volt 
arra, hogy azt kiaknázzam, saját magamat is visszafogtam pontosan azért, mert az ember próbálja 
keresni a korlátait és meddig mehet el.  
Természetesen az elkövetkezendı két év nem errıl fog már szólni, mert ezt nekem magamnak is fel 
kell vállalnom: nem mindig  jó ha az ember mindent utasításba kap, ha a végszóra vár és csak akkor 



 16 

lép. De ehhez is szükség van a visszajelzésekre, mert különben nem fogom tudni, amit teszek az 
nem jó. Soha nem éreztem, hogy a Mővelıdési Házat bármikor is porrá romboltam volna, nem is 
volt szándékom soha. 
 
Borbásné Márki Márta:  Azért azt ne felejtsük el, hogy nem két ember párbeszéde zajlik a mai 
testületi ülésen, hanem ha van valakinek véleménye a Mővelıdési Ház munkájával, az intézmény-
vezetı személyével, szakmaiságával, tevékenységével kapcsolatosan bárminemő véleménye, az 
mondja el. Azt még szeretném elmondani, azt azért mindenkinek tudnia kell, hogy ez nem egy 
könnyő szakma, nagyon sok mindenhez kell, kellene érteni, nagyon sok rendezvényt kell lebonyolí-
tani, nagy sokféle rétegnek az igényét kell kielégíteni, minél több ember igényét kell felderíteni, 
kulturális tartalmat kell tudni biztosítani és hát egy kis településen a Mővelıdési Ház vezetıjének 
és dolgozóinak még ennél is több dolga van. Azt se felejtsük el, ha vannak is pályázatok és beszá-
molók, azért ez egy jó tanulási folyamat és mindenkinek a  tevékenysége során szüksége van visz-
szacsatolásra és idıre arra vonatkozóan, hogy az elvárt minıségnek megfelelıen tudjon dolgozni. A 
pályázatok tekintetében pedig az elmúlt két-három évben, ha nem is önállóan, de a TÁMOP-os 
projektek keretében, még ha együttmőködésében is, de azért hozott forrásokat ez az együttmőködés 
és ebben az intézményvezetı részt vett. Egy-két beszámolóban láthattunk saját pályázatokat is 
megjelenni, így én ezt mindenféleképpen fejlıdésnek és pozitív dolognak ítélem meg. Az pedig egy 
nagyon nehéz feladat, hogy minden nap, minden idıben az alulról jövı kezdeményezéseknek és a 
felülrıl jövı utasításoknak is megfeleljen, na ehhez kellenek azok a kompetenciák, amik idıvel 
kialakulnak, ha a munkával eltöltött idı nagy részét tudatos tervezéssel tölti az ember. Tehát ez 
valóban egy kicsit másfajta, tudatosabb hozzá állást igényelne. Abban egyet értek Ágival, hogy ez a 
fajta vezetıi tudás még Gyöngyinél nem áll teljes egészében a rendelkezésre, de a jó szándékot 
látom folyamatosan és remélem azt, hogy az elmúlt évek tapasztalatai és az itt elhangzott építı kri-
tikák kihangsúlyozása is hozzájárul majd az ı szakmai elımenetelének és a Mővelıdési Ház mun-
kájának a minıségbeli javulásához. 
Mindazok mellet a kritikák mellett, amit most jó szándékkal megfogalmaztam és már a pályázat 
elıtt is elmondtam, a magam részérıl javaslom a pályázatát elfogadásra, illetve ıt az intézményve-
zetıi kinevezésre. Van e még valakinek véleménye?  
 
Horváth Béla: Szeretnék most elmondani három véleményt, magánemberként, képviselıként és 
civilszervezeti vezetıként. Hiába vagyok képviselı, nekem magánemberként nincs veletek szoros 
kapcsolatom, így nem tudok sem negatív, sem pozitív véleményt mondani, civilszervezet vezetıje-
ként viszont csak jót tudok mondani. Részemrıl megítélve jó a kapcsolatunk bármilyen dologban 
fordultam hozzátok. A legszorosabb kapcsolat a sakkszövetséggel van és amit  tudok Bartos Feri-
tıl, maximális a Mővelıdési Ház kiszolgálása feléjük.  
Magánemberként, vagy képviselıként, a rendezvények résztvevıjeként, a rendezvények lebonyolí-
tásában kialakuló kapcsolatban azt gondolom, szükség van párbeszédre, kapcsolatra, hogy megszü-
lethessen a jó megoldás. Neked talán még hátrányodra válhat az is, hogy az elıdöd nagyon magasra 
tette a mércét és a bírálatok is talán ebbıl indulnak ki. Nem tudlak megítélni és támogatom is a 
kinevezésedet, de azt tudom mondani a bírálatok alapján, az elvárás az, hogy kezdeményezzél Te. 
Tehát több párbeszédre van szükség.  
 
Borbásné Márki Márta : Még talán elmondanám azt, hogy Gyöngyi pályázatával tényleg sokat 
foglalkoztam és egy mondat erejéig, de megemlítıdik benne az Integrált Közösségi Szolgáltató Tér. 
Azaz, hogy meg kell felelni azoknak a kihívásoknak és szakmai elıírásoknak is, amit az IKSZT, az 
épület felújítása, és a szakmai programok kapcsán teljesítenünk kell. Azt szeretném, ha erre a testü-
let is jóváhagyását adja, hogy egységben mőködhessen a Mővelıdési Ház a saját funkciójával, a jól 
bejáratott programjaival, újító szándékával és az IKSZT a fiatal munkatársaival. Vannak feladatai a 
Mővelıdési Háznak és vannak feladatai az IKSZT-nek is, de ha minden összevág és megfelelı mó-
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don van koordinálva, akkor ez a két dolog nagyon is összevág. Az elmúlt idıszakban (decemberben 
adtuk át a Mővelıdési Házat és februárban az IKSZT-t ), ez az együttmőködés a programok tekin-
tetében és minden másban is egymásra nagyon jó hatással voltak, képesek egymással szimbiózis-
ban, egymást erısítve mőködni. De senki ne gondolja, hogy ez egy könnyő feladat, mert nagyon 
sok munkát igényel az, hogy bizonyos csoportokat kialakítsanak és azok tartalmilag is jól mőköd-
jenek. Ez nagyon sok és hálátlan munka és mindenképpen azt akarom ezzel megerısíteni, hogy a 
bizalom adott és mindenképpen az volt a szándékom, hogy ıszintén beszéljünk arról, amit gondo-
lunk és ez összességében majd mind a település javát szolgálja.  
 
Fülöp Pál: Nem ismerem annyira a körülményeket, de én a rendezvényeken nem láttam olyan ko-
moly problémákat, amelyek megkérdıjelezhették volna Gyöngyi alkalmasságát. Nyilván, mint 
minden vezetıváltásnál, amikor átvette az intézményt, utána kellett egy bizonyos idı, hogy minden 
megfelelıen mőködjön, azt viszont nagyon sajnálatosnak tartom, hogy ez a probléma most kerül 
ide. Mert ha volt probléma, akkor azt el kellett volna mondani, mert nem biztos, hogy ennek a tes-
tületi ülésnek a témája kellene, hogy legyen. Magam részérıl ezt és a többi pályázatot is elolvas-
tam, jónak tartom és igennel fogok szavazni.  
 
Borbásné Márki Márta: Köszönöm szépen, van-e még valakinek véleménye? 
 
Vlocskó Mihály: Elıször is talán könnyen beszélek, mert olyan intézménynek voltam/vagyok a 
vezetıje, ahol van tankötelezettség és ahová muszáj bejárni, de mővelıdési kötelezettség nincs, így 
oda nem muszáj bejárni. Ilyen szempontból a ké  vezetıi munkát nem érdemes összehasonlítani. 
Így én az itt elhangzottak alapján szeretnék néhány gondolatot elmondani.  
A legutóbbi szoros együttmőködésünkkor, ami az iskola felújításakor volt, az oktatás a Mővelıdési 
Ház összes termeiben volt és ez az idıszak viszonylag zökkenımentesen zajlott le. A Mővelıdési 
Ház összes dolgozója nagyon nagy toleranciával volt  rányunkban és ezt szeretném most is, újra 
megköszönni.  
A Mővelıdési Házzal Gyöngyi valóban megörökölt egy csomó nagyszerő, jól szervezett, jó szín-
vonalú rendezvényt és ezeknek a fejlesztésének a hiánya volt az ami itt kritikaként megfogalmazó-
dott. A Páduai Szent Antal Hét és a Klebelsberg hHét, mint program jelentett az elızıekhez képest 
mennyiségi növekedést, de a szervezettségi hibákat magam nem tudom megítélni, amikor részt 
vettem rajtuk és nem észleltem már a hibákat.  
A következıkben viszont hasznos lehetne a jövıre nézve a döntési kompetencia területeket tisztáz-
ni. Nem testület elıtt, hanem négyszemközt, hogy kinek mire van döntési kompetenciája és akkor 
tisztázni a korlátokat is, mert a korlátokra úgy szoktunk gondolni, mint az akadályokra, de a korlá-
tok lehetnek segítık is, pl, ha segítenek feljutni az emeletre feljutásban. 
Ezeket tisztázni kellene és nem ártana a Mővelıdési Ház szervezetét is újradefiniálni, hogy a házon 
belül is egyfajta hierarchikus, vagy mellérendelt szervezetet létrehozni.  
Az iskolámban van egy nagyon szép gondolat errıl, miszerint „ Az Isten útja fájdalmakkal teli, de 
nagyon pompás a végeredmény”  
 
Borbásné Márki Márta: Köszönjük, kíván e még valaki hozzászólni?  
 
Kozma Zsófia: Megdöbbenve hallottam, hogy nincs nálunk innováció, hogy romokban heverünk, 
mert ezt nem vettem észre. A vezetıi képességeirıl és készségeirıl Gyöngyinek azt tudom elmon-
dani, hogy mi közel öt éve dolgozunk együtt és a kapcsolatunk a gyenge kezdés után mondhatni 
erıs visszaesést mutatott az elsı egy évben, de most sok munkával, sok erıvel, rengeteg együtt 
végigszenvedett rendezvénnyel eljutottunk odáig, hogy nem fınök beosztott viszonyban vagyunk, 
hanem munkatársi viszonyban és erre azt hiszem, hogy csak egy jó vezetı képes, hogy partnerként 
kezelje a másikat.  
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Vlocskó Mihály: A Közoktatási, Mővelıdési, Sport és Szociális Bizottság a napirendi pontot tár-
gyalta, és a pályázatok közül a szakértıi vélemények alapján, kizárólag csak Szekeresné  Ábrahám 
Gyöngyi pályázatát tartotta 4:1 arányú szavazással arra, hogy elfogadásra javasolja a képviselı tes-
tületnek. 
 
Borbásné Márki Márta : Akkor kérem, hogy aki egyetért azzal, hogy Szekeresné Ábrahám Gyön-
gyi kinevezését a pályázatban megjelölt idıpontig a Petıfi Sándor Mővelıdési ház és községi 
könyvtár 2014. július 1-ig szóló vezetıi megbízatására vonatkozólag támogatja, az szavazzon.  
Köszönöm, 6 igen, 1 nem szavazattal elfogadva.  
Megszületett a Képviselı-testület döntése, miszerint a Petıfi Sándor Mővelıdési ház és községi 
könyvtár 2014. július 1-ig szóló vezetıi megbízatására a testület, Szekeresné Ábrahám Gyöngyit 
találta alkalmasnak. Gratulálunk. 
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
42/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy:  A Petıfi Sándor Mővelıdési Ház és Községi Könyvtár Intézményvezetı megbízása 

 
H a t á r o z a t 

 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. törvény 9. § (4) bekezdésében biztosított, a 10. § (1) bekezdés b.) pontja szerinti át nem ru-
házható jogkörében eljárva Szekeresné Ábrahám Gyöngyi (szül.: Szeged, 1976. április 12., anyja: 
Szekeres Erzsébet) Röszke, Felszabadulás u. 65. szám alatti lakost megbízza 2012. április 19. nap-
jától 2014. 07. 01. napjáig szóló határozott idıtartamra a Petıfi Sándor Mővelıdési Ház és Közsé-
gi Könyvtár intézményvezetıi feladatinak ellátásával. 
 
Az intézményvezetı illetményét a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény-
ben foglaltakra figyelemmel állapítja meg az alábbiak szerint: 
Alapilletménye: „F” fizetési osztály 09 fizetési fokozat: 159.515,- Ft 
Garantált illetménye:     159.515,- Ft 
   (kerekítve:)       159.500,- Ft 
Magasabb vezetıi pótlék:       40.000,- Ft 
Járandósága összesen:     199.500,- Ft 
 
A képviselı-testület felkéri a polgármestert a munkaügyi intézkedések megtételére. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Borbásné Márki Márta polgármester 
 
A határozatról értesülnek: 
1.) Borbásné Márki Márta polgármester 
2.) Szekeresné Ábrahám Gyöngyi intézményvezetı 
3.) M.Á.K Szeged  
4.) Közgazdasági Csoport 
5.) Irattár 
 
11./  Napirend 
Tárgy:  Egyebek  
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- Gyámügyi beszámoló (12. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta : Az egyebek napirendi pontban elıször egy beszámoló következik, a 
2011. évben végzett gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról. Az anyagot Nyergesné 
Kovács Erzsébet készítette.  
Az anyagban minden fontos információ benne van, és természetesen tartalmaz minden segítı mel-
lékletet, ami teljes egészében átláttatja az értékelés magát. Ezért nem kívánok különösebb hozzáfő-
zést tenni és természetesen köszönjük az alapos munkát.  
Azt viszont még el kívánom mondani, hogy minden ittlévı személy fokozott hangsúlyt és figyelmet 
helyez a gyermekvédelmi feladatok ellátására, és az önkormányzat is a források  tekintetében bizto-
sítja  a szükséges szociális segítséget, hisz a gyermekek a település jövıje.  
Van- e valakinek kérdése, véleménye az anyaggal kapcsolatosan?  
A bizottságok tárgyalták?  
 
Vlocskó Mihály: A Közoktatási, Mővelıdési, Sport és Szociális Bizottság a napirendi pontot tár-
gyalta, és a 2011. évben végzett gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló be-
számolót egyhangúan elfogadásra javasolja a képviselı testületnek. 
 
Borbásné Márki Márta : Akkor kérem, hogy aki elfogadja a 2011. évben végzett gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló beszámolót az szavazzon.  
Köszönöm, 7 igen, egyhangú szavazattal elfogadva.  
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
43/2012.(IV.18.)Kt. határozata 
 
Tárgy: 2011. évi gyámügyi értékelés elfogadása  
 

Határozat 
 
Röszke Község Képviselı-testülete a 2011. évi gyámügyi értékelést elfogadja. 
 
 
A határozatról értesül: 
 
1.) Borbásné Márki Márta polgármester 
2.) Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatal 
3.) Irattár 
 
- DAOP pályázat, konzorciumi szerzıdés (13. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta: Akkor a következı az egyebek napirendi ponton belül, a DAOP-3.2.1/A-
11 pályázathoz szükséges határozatok meghozatala.  
Korábban is részt vettünk már a közösségi közlekedés fejlesztését támogató pályázatban, most is 
ugyanabban a konzorciumi formában kerülne benyújtásra a pályázat. Elıször a konzorciumi megál-
lapodás került kiosztásra, ami összefoglalja azt érintett 14 települést. 
A konzorciumi megállapodás aláírására kérnék felhatalmazást a testülettıl  
Ha erre kapok most meghatalmazást, akkor a következı napirend is ehhez a közösségi közlekedés-
hez  kapcsolódó lesz.  
Kérdés van ezzel kapcsolatosan?  
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Fülöp Pál: Konkrétan mit érint nálunk ez a pályázat? Látom, hogy van külterületi vonatkozása is. 
 
Borbásné Márki Márta : Az elızı közlekedési projektbıl nagyon nagy arányban kivettünk a ré-
szünket, így ez most csak egy sokkal kisebb részt érint. Lesz egy darab központi, dinamikus 
utastájékoztató rendszer, ami internet alapú és mindenféle közhasznú információt lehet megjelení-
teni rajta, valamint ehhez társul a megálló helyen egy elektromos tájékoztató felület, ami a követ-
kezı busz indulását jeleníti meg. A projektnek ez a része nem választható, mert minden településen 
ez a közös a pályázatban.  
Ide még szükséges 4 db térfigyelı kamera telepítése is, ezt mi szeretnénk, hogy a Szent Antal térre 
kerüljön a tér és az utas tájékoztató rendszer védelmére. Egy fedett utasváró fog készülni a pályá-
zatból, a Kancsal szélen a mórahalmi oldalon 
 
Borbásné Márki Márta : Akkor kérem, hogy aki hozzájárul ahhoz, hogy a konzorciumi megálla-
podást aláírjam, az szavazzon. Köszönöm, 7 igen, egyhangú szavazattal elfogadva.  
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
44/2012.(IV.18.) Kt.határozata 
 
Tárgy: Konzorciumi együttmőködési megállapodás jóváhagyása 
 

Határozat 
 
Röszke Község Képviselı-testülete a DAOP-3.2.1/A-11 Közösségi közlekedés fejlesztése tárgyú 
pályázati felhívására a szerzıdı felek által létrehozott „Konzorciumi Együttmőködési Megállapo-
dás Pályázat Benyújtására” tárgyú megállapodás – Borbásné Márki Márta polgármester általi – 
aláírását jóváhagyja.  
 
A határozatról értesül: 
 
1.) Borbásné Márki Márta polgármester 
2.) Közgazdasági csoport 
 
Borbásné Márki Márta : Akkor kérem, hogy aki egyetért azzal, hogy a konzorciumi megállapo-
dásban foglalt önrészt biztosítsuk, az szavazzon. Köszönöm, 7 igen, egyhangú szavazattal elfogad-
va.  
 
Röszke Község Önkormányzat Képviselı-testület 
45/2012.(IV.18.) Kt. határozata 
 
Tárgy:  „A KÖZÖSSÉGI KÖLEKEDÉS FELTÉTELRENDSZEREINEK INTEGR ÁLT 
FEJLESZTÉSE 14 TELEPÜLÉSEN” címmel benyújtott DAOP-3.2.1/A-11 pályázathoz saját 
forrás biztosítása 

H a t á r o z a t  
 

1./ Röszke Község Képviselıtestülete úgy határozott, hogy a Dél-alföldi Regionális Operatív Prog-
ram keretében meghirdetett A KÖZÖSSÉGI KÖLEKEDÉS FELTÉTELRENDSZEREINEK 
INTEGRÁLT FEJLESZTÉSE 14 TELEPÜLÉSEN DAOP-3.2.1/A-11 kódszámú pályázati fel-
hívásra, támogatásban részesítendı konzorciumi partnerként pályázatot nyújt be. 
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2./ A pályázat célja: Röszke község belterületén 1 db. dinamikus utastájékoztató rendszer te-
lepítése, 4 db. térfigyelı kamera telepítése, Röszke község külterületén 1 db. fedett utasváró 
pavilon telepítése.  

3./ A projekt megvalósítási helyszínének címei és helyrajzi számai: Röszke belterület 
747/3. hrsz. (Szent Antal tér), 747/4. hrsz. (József Attila utca, országos közút), vala-
mint külterület 097/1. hrsz. (5512 sz. országos közút).  

4./ A fejlesztés forrásösszetétele: 

 

Megnevezés 2012. év 

Projekt összes költség (bruttó) 513.116.419,- Ft 

Projekt összes támogatás (bruttó) 487.460.597.-Ft 

Röszkére esı rész  

Költség (bruttó) 4.806.455.-Ft 

Önrész, saját forrás (bruttó) 252.971.-Ft 

Összesen 
5.059.426.-Ft,- 
Ft 

 

5./ A Képviselı-testület a saját forrás összegét az Önkormányzat 2012. évi költségvetésérıl szóló 
4/2012.(II.29.) számú önkormányzati rendelete 5. § (3) bekezdésében biztosítja, továbbá kötele-
zettséget vállal arra vonatkozóan, hogy a ROP forrásból nyújtott támogatás elnyerése esetén az 
önkormányzati önrész összegét a költségvetésében elkülöníti. 

A határozatról értesül: 
1./ Borbásné Márki Márta polgármester 
2./ Közgazdasági csoport 
 
Tájékoztató a Hulladékszállítással kapcsolatosan (14. sz. melléklet) 
 
Borbásné Márki Márta : A kiküldött anyagban szerepel az a tájékoztatás, hogy jogszabályok által 
lehetıséget kapott a Szolgáltató arra, hogy a közületi szemétszállítás díját megemelje, illetve egy 
másik tájékoztató arról, ,hogy a szelektív hulladékgyőjtı szigetet át fogják alakítani egy nagy 
edényzetté és csak az üveget kell majd külön győjteni, mert a mostani győjtési forma túl költséges. 
A harmadik tájékoztató pedig arról szól, hogy az Országgyőlés elfogadta a hulladékgazdálkodási 
törvény módosítását, ami mégis csak lehetıvé teszi a közszolgáltatóknak, hogy díjemeléssel élje-
nek. Mi errıl egyeztettünk és a hulladékszállítói közbeszerzési pályázattal egy idıben szeretnénk 
majd errıl dönteni. 
A negyedik tájékoztató az amerikai szövılepke irtásáról szól, de mi évek óta nem irtottuk, így most 
sem kívánunk élni a lehetıséggel. (15. sz. melléklet) 
A következı tájékoztató az eddig funkció nélküli Gabona Komplex felvásárlásáról szól, egy építı-
iparban használatos egyedi technológiának a gyártására rendezkednek majd be itt és még ebben az 
évben megindul majd a termelés.  
Természetesen mi ezt támogatjuk, mert még munkahelyek kialakítására is lehet majd lehetıség.    
 
Fülöp Pál: A technológia engem nagyon érdekelne, mivel jár ez az üzem, hogy milyen a káros 
anyag kibocsátása stb.  
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Borbásné Márki Márta  Annyira az elején vagyunk még a kapcsolatnak, hogy nem sok mindent 
tudunk még mi sem errıl, de a tulajdonos kinyilvánította abbéli szándékát, hogy szorosan együtt-
mőködjön majd az önkormányzattal.  
 
 
Köszönöm a részvétel, ha másnak nincs hozzászólása. A testületi ülést 20 óra 40 perckor bezárom.  
 
 

k.m.f. 
 
 

Borbásné Márki Márta   Dr. Schmidt József 
                                     polgármester                    jegyzı 


